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Sted Det Teologiske Fakultet, 6B-0-36  

Referent Stephan Reinemer  

Til stede 

Niels Henrik Gregersen (formand, ViP), Jesper Høgenhaven (ViP), Tine 

Reeh (ViP), Anna Ravn (Stud.), Ellen Harms (Stud.), Miamaja Sichlau 

Nielsen (Stud.), Marlene Ringgaard Lorensen (studieleder), Stephan 

Reinemer (Sekr.), Helga Maria Ishøy Carstens (Stud. gæst) 

Afbud 

Maj-Britt Johannsen (studiechef) 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Punkt 7 udgik og overføres til juni-mødet 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Nævnet godkendte referat fra seneste SN-møde (april) med enkelte 

bemærkninger til korrektur. 

 

Ad 3) Beslutning: Ansøgninger om merit og dispensation 

Nævnet behandler i lukket forum dispensationsansøgning og 

orienteres om evt. særlige sager siden sidste møde. Der var ingen 

sager til behandling på dette møde. 

 



 

SIDE 2 AF 4 Ad 4) Beslutning: Proces for merit / startmerit 

Studienævnet drøftede på baggrund af sagsnotat en proces for merit 

og særligt startmerit, herunder opgavebeskrivelse for de ansvarlige 

på de respektive afdelinger.  

Studienævnet drøftede i samme punkt særlige spørgsmål angående 

meritpraksis for Fjellhaug og AU. Det blev indledningsvist opklaret 

at det skønsmæssigt drejer sig om ca. 10 ansøgninger årligt, og der 

nu udpeget de fagansvarlige for den faglige bedømmelse fra alle 

teologiens fagområder. 

Formanden pointerede, at der også skal indhentes information om 

pensums indhold og omfang, herunder pensums bredde og dybde, 

timetal og eksamensform for at vurdere kurser fra Fjellhaug og AU.  

Det blev drøftet, om en henvendelse eller videreformidling af 

information til Fjellhaug om kravene for de enkelte kurser kunne 

bidrage til en lettere proces. Det blev besluttet, at nævnet beder 

studieleder om at rette henvendelse til Fjellhaug, og formandskabet 

om at rette henvendelse Studienævnet for teologi ved AU, for 

dialog vedr. merit for meritoverførslen af AU-kurser samt 

oplysninger om praksis for studerende ved KU, der optages på AU. 

Ang. administrationens udfyldning af et indledende forslag til merit 

blev det besluttet at fortsætte den allerede etablerede praksis. 

Ang. efterspørgsel af kursusbeskrivelser blev det besluttet at 

fastholde hidtidige proces, hvor det alene efterspørges hvor det er 

relevant. 

Der indkaldes på Fakultetet til et fælles møde med de 

meritansvarlige - sekr. indkalder efter datoforslag fra studieleder og 

formand. Det revideret sagsnotat vedlægges til mødet, hvor også de 

faglige kriterier vil blive nævnt, herunder: 

• Niveaumæssig og faglig ækvivalens 

• ECTS-overensstemmelse 

• Pensum, herunder indhold med faglig bredde og dybde 

• Eksamensformer 

• Timetal 

• Selvstændighed i arbejdsformen 

• Indøvelse i kritisk akademisk arbejde 

 

Efter den faglige vurdering afholdes møde med endelig 

meritsagsbehandling d. 19. august 2022 kl. 12. 

 

Ad 5) Beslutning: Udvalg til undervisningsevaluering for foråret 2022  

Studienævnet udpegede en studerende, Miamaja Sichlau Nielsen, 

og en ViP, Tine Reeh, til varetagelse af den indledende behandling 



 

SIDE 3 AF 4 af undervisningsevalueringen af indeværende semesters 

undervisning. 

 

Ad 6) Drøftelse: Dimittend-undersøgelse 2021 TEO 

Studienævnet drøftede resultater fra seneste Dimittend-

undersøgelse. Drøftelserne skal bruges i forbindelse med 

Uddannelsesredegørelsen 2022, herunder opfølgningsplanerne deri. 

Studieleder pointerede, at der er tale om 25 besvarelser, så udsving 

i forhold til besvarelser fra seneste år kan forekomme. 

Forholdet mellem jobkrav og uddannelseskompetencer ser rigtig 

god ud, men det bemærkes, at mundtlighed, samarbejde og 

”virkelige problemstillinger” stadig er en udfordring. Dette skal 

dog sammenholdes med at Teologi har gode tal i forhold til andre 

uddannelser på KU. 

Studielederen påpegede at samarbejde evt. kunne bedres ved øget 

brug af gruppearbejde på uddannelsen. 

Arbejdsløsheden viser et skarpt fald fra 4. til 7. kvartal. Vi ved, at 

der i 8. kvartal er yderligere fald i ledigheden. 

Der blev særligt bemærket, at der ikke er fortrydelse i forhold til 

uddannelsesvalg blandt de færdiguddannede teologiske kandidater. 

 

Ad 7) Drøftelse: Kvalitetsrapporter 

AC-vejleder og studiechef: Studienævnet orienteres om og drøfter 

de årlige rapporter som lægges til grund for 

Uddannelsesredegørelsen 2022: Internationaliseringsrapporten, 

Studiestartsevaluering og Årsrapport for vejledningen. 

Punktet udgik til juni-mødet, og uddannelsesredegørelsen 

behandles ved august-mødet. 

 

Ad 8) Orientering: Årligt møde med censorformandskabet 

Studieleder orienterede om det årlige møde med censor-

formandskabet for Teologi. 

Censorerne er meget positive. Særligt blev det påpeget, at det høje 

karaktergennemsnit for specialer er et produkt af dygtige 

studerende, og ikke giver grundlag for yderligere undersøgelse.  

Formidlingsdelen i specialet kan fastholdes, men det skal måske 

skærpes lidt i forhold til målgruppen, så det bliver klarere, hvilken 

genre man benytter. 

Censorerne roste den administrative bistand på Fakultetet. 

Nævnet drøftede spørgsmål ang. eksamensklager (hvoraf der er 

meget få) samt metodebeskrivelsen i specialer. 

 

Ad 9) Mindre sager og meddelelser 



 

SIDE 4 AF 4 Formanden fortalte kort om studieordningsharmoniseringen på KU. 

Den interne afklaringsproces forventes afsluttet med udgangen af 

2022, med virkning for nye studieordninger pr 1. september 2024. 

 

Ad 10) Studielederens punkt 

Der arbejdes på at få muligheden for specialer i samarbejde med en 

ekstern partner udbredt hos de studerende. 

Mary-centeret tilbyder et samarbejde om specialepladser til 

tværfaglige problemstillinger. 

 

Ad 11) Nyt fra de studerende 

Sommerfesten er under planlægning til afholdelse 24. juni 2022 fra 

kl. 17.  

 

Ad 12) Kommende møder og årshjul 

Helga Maria Ishøy Carstens indtræder i stedet for Anna Ravn 

Mortensen i efteråret 2022. Ny næstformand besluttes efter 

sommerferien. 

Der er traktement ved næste-møde, og det blev besluttet, at møder i 

tidsrummet 12-13 skal have forplejning fremover. 

Evalueringsskema til studiestarten drøftes på næste møde. 

 

Ad 13) Eventuelt 

Intet yderligere 
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